
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ.1/2012 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 20/2012                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση παράτασης του χρόνου 
εκτέλεσης του έργου «Κατασκευή 
γέφυρας Αφών Κούσιου». 

 
         Σήμερα 9 Ιανουαρίου του έτους 2012 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 5-1-2012 γραπτή πρόσκληση 
του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών 
Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και 
στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 
3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα 37 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Χ. 
Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 17)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 
18)Π. Τσαπαρόπουλος, 19)Α. Καγκελίδης, 20)Μ. Παπαϊωάννου, 
21)Θ. Κορωνάς, 22)Κ. Κουτσαντάς, 23)Λ. Τσαβδαρίδης, 24)Α. 
Νεστορόπουλος, 25)Α. Γκαμπέσης, 26)Κ. Κοστογλίδου, 27)Α. 
Βεσυρόπουλος, 28)Β. Γιαννουλάκης, 29)Χ. Τσιούντας, 30)Ε. 
Γουναράς, 31)Κ. Παναγιωτίδης, 32)Δ. Γκέκα, 33)Α. Παπαδόπουλος, 
34)Σ. Κουμτσίδης, 35)Ι. Σοφρόνωφ, 36)Γ. Μελιόπουλος, 37)Χ. 
Σαββαϊδου. 

Κ. Συμεωνίδης, Γ. Κάκαρης, Β. 
Παπαδόπουλος, Γ. Σουμπέκας. 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Παρών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Ι. Λιάτσου, Ν. Αγγέλου, Η. 
Σοφιανίδης, Ε. Εμμανουηλίδης 

 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Σ. Μισοκέφαλος, Α. Ορφανίδου, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Σ. 
Κρομμύδας, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Η. Μπατσαράς, Σ. 
Ρίσσου, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. 
Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθε ο κ. Π. Τσαπαρόπουλος και αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. 
Παναγιωτίδης, Ν. Μωυσιάδης, Ε. Γουναράς, Δ. Δάσκαλος και Α. Βεσυρόπουλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 1/2012 προσήλθαν οι κ.κ. Ν. Μωυσιάδης, Ε. Γουναράς, Δ. Δάσκαλος και Α. Βεσυρόπουλος. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 2/2012 προσήλθε ο κ. Κ. Παναγιωτίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Παυλίδης και Α. Βεσυρόπουλος. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 3/2012 προσήλθαν οι κ.κ. . Π. Παυλίδης και Α. Βεσυρόπουλος και αποχώρησαν οι κ.κ. Π. 
Τσαπαρόπουλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Ι. Σοφρόνωφ, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. Μωυσιάδης, Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος και Ε. Γουναράς. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 4/2012 προσήλθαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Ε. Γουναράς, Ν. Μωυσιάδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. 
Παναγιωτίδης, Κ. Κουτσαντάς, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Κοστογλίδου και Λ.Τσαβδαρίδης. 
6) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 14/2012 προσήλθαν οι κ.κ.  Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Κοστογλίδου και Λ.Τσαβδαρίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 15/2012 προσήλθε ο κ. Στ. Κουμτσίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 20/2012 αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Παπαϊωάννου και Αντ. Καγκελίδης. 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 18ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 19-12-2011 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη, που έχει ως εξής: 

Το έργο εκτελείται σύμφωνα με την 76/2009 μελέτη του ΤΤΔΒ, της 99/2010 
απόφασης της Δημαρχιακής Επιτροπής για έγκριση των πρακτικών δημοπρασίας 
και ανάθεση της κατασκευής στην παραπάνω Εταιρεία και της Γ/οικ2529/7.7.2010  
σύμβασης μεταξύ της Δημάρχου και του αναδόχου. 

Το έργο σύμφωνα με τη σύμβαση είχε ημερομηνία έναρξης 7.7.2010, χρόνο 
κατασκευής 360 ημέρες και ημερομηνία περαίωσης 2.7.2011.To Δ.Σ. Βεροίας με 
τις 46/2011 (24.1.11), 225 (18.4.11) & 613(10.8.11) αποφάσεις του ενέκρινε 
παράταση προθεσμίας κατασκευής του  έργου μέχρι τη 2.1.2012. 

Ο ανάδοχος του έργου με το από  30.11.2011 έγγραφο του μεταξύ άλλων στην 
4β παράγραφο ζητά την έγκριση παράτασης του χρόνου εκτέλεσης του έργου, από τη 
συμβατική ημερομηνία περαίωσης (2.1.2011) έως (2.6.2012), δηλαδή για χρονικό 
διάστημα 150 ημερών. Οι λόγοι τους οποίους επικαλείται είναι ότι η κατασκευή του 
ξυλοτύπου αποτελεί ειδική κατασκευή που για την μελέτη & ολοκλήρωση του   
απαιτείται διάστημα 5 μηνών .  
 Η Υπηρεσία  θεωρεί ότι οι απαιτούμενες ημέρες εκτέλεσης των παραπάνω  
εργασιών  ανέρχονται όντως  σε εκατόν πενήντα (150) ημέρες. Άλλωστε η Υπηρεσία 
με έγγραφα της, ειδική εντολή & ειδική πρόσκληση, κάλεσε τον ανάδοχο να συντάξει 
μελέτη ικριωμάτων & ξυλοτύπων.  Παρά ταύτα η σύνταξη μελέτης ικριωμάτων 
αποτελεί ευθύνη του εργολάβου συνεπώς η καθυστέρηση σύνταξης οφείλετε σε 
αποκλειστική υπαιτιότητα του. Σύμφωνα με το άρθρο 48 παρ. 8 του Ν.3669/08 
μπορεί να δοθεί παράταση της προθεσμίας για το σύνολο των υπολοίπων εργασιών 
του έργου έστω και αν η καθυστέρηση οφείλεται σε  υπαιτιότητα του αναδόχου χωρίς 
αναθεώρηση και χωρίς να επιβληθούν οι  σχετικές ποινικές ρήτρες λόγω ανωτέρας 
βίας (αστάθμητες και άσχημες καιρικές συνθήκες). 

Μετά από τα παραπάνω, και σύμφωνα με το άρθρο 48 του Ν.3669/2008 
παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να εγκρίνει τη χορήγηση γενικής παράτασης 
για το συμφέρον του έργου  ’με’ ή ’χωρίς αναθεώρηση’  των εργασιών του έργου και 
χωρίς επιβολή ποινικής ρήτρας, για χρονικό διάστημα 150  ημερών, δηλαδή 
ημερομηνία περαίωσης στις 2.6.2012.  

 
Και κάλεσε το συμβούλιο να αποφασίσει σχετικά. 

Λαζαρίδης: Ναι κ.πρόεδρε, ήδη από το Δ.Σ. του Αγίου Γεωργίου και ο κ.Μαυράκης ο 
μελετητής είχε αναφερθεί έμμεσα στο ζήτημα αυτό, λέγοντας ότι ήδη είχε αναλάβει 
τη μελέτη των ξυλοτύπων, ότι θα έδινε σε πρώτη φάση τις διατομές που θα έβγαζε η 
προμελέτη, έγινε έλεγχος για τις διατομές αυτές στην αγορά, υπάρχουν και τώρα 
καταστρώνει την οριστική μελέτη την οποία πρόκειται να παραδώσει. Επίσης 
απαγορεύει τη σκυροδέτηση με θερμοκρασίες κάτω από τους πέντε βαθμούς. 
 Πρόεδρος: Περιμένουμε τον καιρό και τη μελέτη. 
 Τσαβδαρίδης: Αν έχω καταλάβει καλά, προτείνετε εσείς να δώσουμε πρώτον 
παράταση, έτσι; προς το σώμα, (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή μαγνητοφώνησης 
της επόμενης πλευράς κασέτας) αστάθμητες και άσχημες καιρικές συνθήκες βάσει 
του άρθρου 48 παρ.8 του Ν. 3669/08. Γιατί; 
 Λαζαρίδης: Μπορούμε να θεωρήσουμε ότι έχουμε τρεις αστάθμητους 
παράγοντες μέχρι σήμερα στο έργο. Αφενός ο καιρός που κάνει εδώ και κάποιο 
χρονικό διάστημα, ο οποίος απαγορεύει τη συνέχιση των εργασιών όπως τη 
σκυροδέτηση και όχι μόνο. Δεύτερον, η εύρεση του τείχους πόλεως ήταν ένας 
αστάθμητος παράγοντας. Τρίτον, το ότι άργησε να εγκριθεί μελέτη αντιστήριξης 
πρανούς από τη μεριά του κτηνιατρείου και χρειάστηκε να το κάνουνε μόνοι τους. 



Κατά βάση όμως ήταν ο καιρός. Το σημαντικό για εμάς πρέπει να τονίσω, ότι είναι 
χωρίς αναθεώρηση. 
 Σαββαΐδου: Θέλω να ρωτήσω, πώς είναι δυνατόν στο προηγούμενο 
συμβούλιο, όχι στο προηγούμενο αλλά στο συμβούλιο του Αγίου Γεωργίου, να είστε 
τόσο αυστηρός, λέτε ότι δε θα πάρετε ποινικές ρήτρες για τους λόγους που λέτε και 
επικαλείστε το άρθρο 48 παρ.8, το οποίο με μια αναζήτηση στο internet διαβάζουμε: 
«σε περίπτωση έγκρισης παράτασης προθεσμίας χωρίς αναθεώρηση για το σύνολο 
των υπολειπόμενων εργασιών του έργου ή μίας τμηματικής προθεσμίας του, 
επιβάλλονται οι σχετικές ποινικές ρήτρες ανεξάρτητα από την έγκριση της 
παράτασης αυτής.» Θα θέλαμε κάποιες απαντήσεις σχετικά, ευχαριστώ. 
 Λαζαρίδης: Ναι, παρακάτω από ό,τι θυμάμαι καλά, είχε αυτό το σημείο στο 
οποίο τόνιζε ότι εκτός ειδικών συνθηκών, μπορεί εκεί να μην επιβληθεί ποινική 
ρήτρα. Μήπως δεν το διαβάσατε όλο. 
 Σαββαΐδου: Ναι το διάβασα, όμως πώς είναι δυνατόν να δικαιολογείτε κάτι 
που εσείς ο ίδιος είπατε ότι κάνατε πάρα πολλές παραχωρήσεις και φτάσατε στο 
τέλος όλων των διαπραγματεύσεων και αναγκαστήκατε να τον θεωρήσετε έκπτωτο, 
αυτό δεν το καταλαβαίνω.  
 Λαζαρίδης: Όχι, όχι, λάθος κάνετε, δεν τον θεωρήσαμε έκπτωτο, απλά 
φτάσαμε στο πάρα πέντε από το να τον θεωρήσουμε έκπτωτο, λάθος κάνετε. 
 Σαββαΐδου: Έγινε όμως παράταση γι’ αυτό το λόγο. 

Λαζαρίδης: Δε θεωρήθηκε έκπτωτος όμως ποτέ. 
Σαββαΐδου: Η παράταση ορίζει κάποιες ποινικές ρήτρες. 
Λαζαρίδης: Εκτός ειδικών περιπτώσεων, σαφώς. Για εμάς σημαντικό δεν ήταν 

η ποινική ρήτρα, ακόμα και σ’ αυτή τη φάση παρά μόνο το να περάσει η παράταση 
χωρίς αναθεώρηση.  
 Μελιόπουλος: Κ.Πρόεδρε φαίνεται ότι το θέμα αυτό της γέφυρας Κούσιου θα 
μας απασχολεί για μεγάλο χρονικό διάστημα ακόμα. Η πρώτη ερώτηση απευθύνεται 
προς τη Δήμαρχο.  

Ήδη έχει περάσει ένας μήνας και παραπάνω από τα ερωτήματα που 
υποβάλλαμε γραπτώς και δεν έχουν απαντηθεί. Απαιτούμε ως στοιχειώδη έκφραση 
της δημοκρατικής λειτουργίας τέλος πάντων αυτού του Δ.Σ. να μας απαντήσετε. 
Προς τον κ.Λαζαρίδη, στην ειδική πρόσκληση του αναδόχου στην παρ.3 αναφέρει ο 
ανάδοχος ότι θα διεκδικήσει με κάθε νόμιμο τρόπο όσες υπερσυμβατικές δαπάνες 
τόσο το κόστος για τη σύνταξη της μελέτης όσο και για τη δαπάνη που θα προκύψει. 
Σε περίπτωση που δικαιωθεί ο ανάδοχος από πού θα προέλθουν αυτά τα χρήματα; 
Ένα δεύτερο ερώτημα, θα το διατυπώσω κι εγώ παρόλο που έχει διατυπωθεί. Το 
άρθρο 48 νομίζω είναι ξεκάθαρο, ότι λέει σε περίπτωση έγκρισης παράτασης 
προθεσμίας χωρίς αναθεώρηση, επιβάλλονται οι σχετικές ποινικές ρήτρες. Εσείς για 
ποιό λόγο δεν επιβάλλετε αυτές τις ποινικές ρήτρες;  
 Λαζαρίδης: Ναι θα ήθελα να μου ξαναθυμίσετε τις δυο ερωτήσεις για τις 
οποίες μιλάτε. Να ξεκινήσουμε από αυτό, αυτές που απευθύνατε στη δήμαρχο.  
 Μελιόπουλος: Θα έχω το χρόνο για να τις διαβάσω; 
 Λαζαρίδης: Βεβαίως. Επ’ ευκαιρία. 
 Δήμαρχος: Δεν ήρθε το θέμα διότι ήρθε ο κ.Μαυράκης και απάντησε σε όλα 
όσα θέσατε. 
 Μελιόπουλος: Δήμαρχε, εμείς ζητήσαμε από τη δήμαρχο απάντηση και όχι 
από τον κ.Μαυράκη. 
 Δήμαρχος: Εν πάση περιπτώσει εγώ μένω στην ουσία και όχι στο πρόσωπο, 
δεν είμαι τεχνικός. Ο κ.Μαυράκης είναι ο μελετητής, είναι και τεχνικός και νομίζω 
ότι ήταν ο αρμοδιότερος όλων να έρθει εκεί και να δώσει πέντε απαντήσεις σε αυτά 
ακριβώς που ρωτούσατε.  
 Μελιόπουλος: Οι ερωτήσεις είναι πολιτικές και τις επαναλαμβάνω. Επειδή 
ακουστήκανε κατά τη συζήτηση αντικρουόμενες θέσεις και απόψεις, ρωτάμε για τα 



παρακάτω. Σε περίπτωση που ο εργολάβος εγκαταλείψει το έργο με τη συναίνεση του 
δήμου, εμείς μιλάμε σε περίπτωση που συμβεί αυτό, ποιός θα πληρώσει; Σε 
περίπτωση που ο εργολάβος εγκαταλείψει το έργο, ακουστήκανε αντικρουόμενες 
θέσεις. Κ.Λαζαρίδη καταλαβαίνετε ό,τι θέλετε. 
 Λαζαρίδης: Από ποιόν ακούστηκε;  
 Μελιόπουλος:Να σας πω ποιες ακουστήκαν; Δυο θέσεις είχαν έρθει εδώ. Μία 
του κ.Δασκάλου, μία δικιά σας. 
 Λαζαρίδης: Από επίσημο χείλος ακούστηκε; Αντιδήμαρχο και δήμαρχο ή κάτι 
τέτοιο; 
 Μελιόπουλος: Η μία ήταν από τον κ.Δάσκαλο, τον πρώην αντιδήμαρχο, για 
έκπτωση του εργολάβου. Η άλλη από τον αντιδήμαρχο τεχνικών κ.Λαζαρίδη για μη 
προσφυγή στο συμβούλιο δημοσίων έργων και η τεχνική υπηρεσία για προσφυγή στο 
συμβούλιο δημοσίων έργων. 
 Λαζαρίδης: Ακούστηκε από κανένα ότι πάει να λυθεί κοινή συναινέσει το 
έργο; Αυτό λέτε, ποτέ;  
 Μελιόπουλος: Στην περίπτωση της έκπτωσης του εργολάβου, τί προτίθεται να 
πράξει ο δήμος αν ο εργολάβος προσφύγει στα δικαστήρια; 
 Λαζαρίδης: Από εκεί και μετά αυτό είναι θέμα δικαστηρίου. 
 Μελιόπουλος: Και το τρίτο ερώτημα ήταν αν είστε ικανοί, θεωρείτε ότι είστε 
ικανοί να διαχειριστείτε την υλοποίηση και αποπεράτωση παρόμοιων ή και 
μεγαλύτερων δημοσίων έργων στο δήμο. 
 Λαζαρίδης: Σαφώς. 
 Δήμαρχος: Όλοι θεωρούσαμε ότι πρέπει να είναι και έκπτωτος, να λάβουμε 
μέτρα και λάβαμε. Λοιπόν, το θέμα είναι ότι υπήρχε μια κοινή αγωνία να προχωρήσει 
το έργο και μετά τις εξελίξεις που είχαμε και τη συνεννόηση που έγινε με το 
μελετητή τα πράγματα μπήκαν σε ένα δρόμο. 
 Λαζαρίδης: Ήδη πρέπει να πούμε ότι ο ανάδοχος του έργου έχει δώσει 
25.000,00 € μέχρι σήμερα για τη μελέτη του έργου και πιθανώς θα δώσει άλλα 
15.000,00 €. Ε αυτό κάτι δείχνει, δεν τα βγάζεις από την τσέπη σου για τα μάτια του 
κόσμου, για να ικανοποιηθεί ο κάθε Μελιόπουλος και ο κάθε Τσαβδαρίδης.  
 Δάσκαλος: Ναι κ.πρόεδρε, θα πω, επειδή είπε ο κ.Μελιόπουλος και 
αναφέρθηκε, εγώ είπα να τηρηθούν τα νόμιμα, ό,τι λέει ο νόμος, γιατί άμα καείς από 
το γάλα, φυσάς και το γιαούρτι.  

Έτσι λοιπόν προκειμένου να διασφαλίσουμε την ακεραιότητα του έργου και 
την κατασκευή του έργου, πρέπει να είμαστε σκληροί. Θέλω να κάνω δυο 
ερωτησούλες και μετά θα κάνω και τοποθέτηση. Οι ποινικές ρήτρες επιβλήθηκαν; 
Πρώτον. Και δεύτερον, η οριακή προθεσμία του έργου, ποια είναι κ.Λαζαρίδη; για να 
μπορέσω να κάνω την τοποθέτησή μου. Εγώ έχω κάνει κάτι υπολογισμούς αλλά 
μπορεί να έχω πέσει έξω. Η οριακή προθεσμία του έργου και θέλω να πω ποια είναι η 
οριακή προθεσμία, αυτά που έλεγα σε τούτη εδώ την αίθουσα όταν μιλούσαμε για το 
έργο της κατασκευής της γέφυρας, ότι μπορεί ο εργολάβος μετά την πάροδο της 
οριακής προθεσμίας να σηκωθεί και να φύγει, να κάνει διάλυση σύμβασης χωρίς να 
χάσει τίποτα ο εργολάβος. Η οριακή προθεσμία του έργου πότε τελειώνει, πότε 
εκπνέει;  
 Λαζαρίδης: Να έχετε υπ’ όψη όλοι, όχι μόνο ο κ.Δάσκαλος, ότι δεν 
αναφέρεστε σε αυτιά που δεν ακούνε ή σε αυτιά που είναι κλειστά. Αυτό ακριβώς 
εξετάστηκε ενδελεχώς και κρίναμε ότι δεν υπάρχει κάτι τέτοιο Δημήτρη. 
 Δάσκαλος: Εκείνη είναι η προθεσμία του έργου. Εγώ είπα, επιβλήθηκαν 
ποινικές ρήτρες. Δεν είναι ο Μάρτιος, είναι 20 Μαΐου, γιατί μου ξέφευγε μια 
παράταση που δόθηκε. Δεν ήξερα πότε δόθηκε η παράταση. Είναι 20 Μαΐου, μετά τις 
20 Μαΐου μπορεί ο εργολάβος να σηκωθεί να φύγει χωρίς να χάσει τίποτα.  
 Λαζαρίδης: Το ψάξαμε αλλά δεν υπάρχει κάτι τέτοιο. 



 Δήμαρχος: Συγνώμη που παρεμβαίνω πάλι. Αλλά να δούμε πού βρισκόμαστε 
σήμερα. Σήμερα λοιπόν και βάσει των καινούργιων προσθηκών ή όπως θέλετε  πέστε 
στη μελέτη, η οποία παραδίδεται και πάντα σε συνεργασία με τον μελετητή, έχουν 
παραγγείλει σίδερα ή τέλος πάντων τί,  για να προχωρήσουμε. Λοιπόν είμαστε σε ένα 
καλό στάδιο πιστεύω ότι μέσα στα χρονοδιαγράμματα θα έχει ολοκληρωθεί το έργο 
εφόσον δεν προκύψει κάτι, τί να πω, έκτακτο. Είμαστε σε έναν καλό δρόμο αυτή τη 
στιγμή που μιλάμε. 
 Δάσκαλος: Πιστεύετε κ.αντιδήμαρχε ότι με τους τέσσερεις μήνες που 
προτείνουμε, τους τεσσεράμισι μήνες, μπορεί να ολοκληρωθεί η γέφυρα από σήμερα; 
Μπορεί να ολοκληρωθεί η γέφυρα σε τεσσεράμισι μήνες από σήμερα με τα έργα 
προσβάσεων και όλα τα άλλα; Ό,τι συμπεριλαμβάνεται στη μελέτη; Και τα έργα 
προσβάσεων είναι μέσα στην εργολαβία, δηλαδή δε θα ζητήσει άλλη παράταση ο 
εργολάβος;  
 Λαζαρίδης: Αν στους πέντε μήνες έχει σκυροδετήσει και το κατάστρωμα ε, 
για όνομα του Θεού, έχει τελειώσει το 95% της γέφυρας. Η δουλειά από ό,τι έχετε 
καταλάβει όλοι σας είναι αυτή, πώς θα το καλουπώσει, εάν το κάνει λοιπόν θα 
κολλήσουμε στο μήνα μετά; Για να κάνει τις προσβάσεις που μπορεί να τις κάνει 
οποιοσδήποτε;  
 Πρόεδρος: Να πω κι εγώ κάτι, να ρωτήσω κι εγώ κάτι κ.αντιδήμαρχε. 
Κ.Λαζαρίδη, έχει επανέλθει κι άλλη φορά στο ίδιο θέμα, εστιάζει στο εξής ο 
Δάσκαλος, δε θα τον ερμηνεύσω αλλά κι εγώ αυτό καταλαβαίνω, έχει μια αγωνία, ότι 
μήπως αγοράζει χρόνο, νομικά αν το ήλεγξε, αυτό έχει σημασία γιατί το να δώσει 
είκοσι χιλιάρικα στο Μαρτάκη, αν είναι να γλυτώσει λοιπόν την εγγυητική που είναι 
εκατοντάδες χιλιάδες, μπορεί να αγοράσει με εικοσάρικα και πενηντάρικα και 
σίδερα, έτσι; 
 Λαζαρίδης: Ακούστε να δείτε. Αφενός έχει δώσει είκοσι πέντε και θα δώσει 
άλλα δεκαπέντε τώρα. Σαράντα δηλαδή έτσι; Αλλά και μέχρι το Μάιο κάτι θα έχει 
κάνει. Εσείς θεωρείτε ότι αν σε ένα μήνα δεν αρχίσει να υλοποιεί τα μεσόβαθρα τα 
ακρόβαθρα κλπ θα καθίσουμε να τον περιμένουμε; Κάτι κάνουμε κι εμείς, 
παρακολουθούμε, εξάλλου την αγωνία την έχουμε όλοι, έτσι; Δεν είναι κανείς απ’ 
έξω από αυτήν την ιστορία. Γι’ αυτό και βρισκόμαστε έτσι να το παρακολουθούμε 
κατά αυτόν τον τρόπο. 
 Νεστορόπουλος: κ.αντιδήμαρχε θέλω να ρωτήσω, ο κ.Μαυράκης στον Άγιο 
Γεώργιο μας είπε ότι μέχρι τέλος Δεκεμβρίου θα έχει παραδώσει τη μελέτη των 
ικριωμάτων, σημειώστε λίγο, πρώτον αυτό. Αν έχει τελειώσει η μελέτη των 
ικριωμάτων.  

Δεύτερη ερώτηση, από τα απρόβλεπτα μέχρι τώρα, τι ποσό έχει απορροφηθεί 
και τί απομένει από τα απρόβλεπτα, αν γνωρίζετε να μας πείτε. Πόσες παρατάσεις 
δόθηκαν μέχρι σήμερα κι αν έχετε ελέγξει αυτό που είχε καταγγείλει την 
προηγούμενη φορά ο κ.Δάσκαλος ότι το μεσόβαθρο είχε πάρει κλίση.  
 Λαζαρίδης: Η μελέτη αποτελούνταν από δυο φάσεις. Πρώτα έκανε μια 
προμελέτη, έβγαλε τις διατομές οι οποίες μπορεί να ήταν σπάνιες. Κατά συνέπεια 
έγινε μια έρευνα αγοράς να δουν αν υπάρχουν στην Ελλάδα ή θα έπρεπε να 
παραγγελθούν. Αν δεν υπήρχε μια διατομή θα έπρεπε να του πουν ότι δεν υπάρχει η 
τάδε και να ξαναεπιληφθεί  το όλο σύστημα. Αφού βρέθηκαν στην αγορά του δόθηκε 
η έγκριση για να τελειώσει την οριστική μελέτη. Πάει αυτό. 
 Νεστορόπουλος: Μέχρι πότε υπολογίζετε να ολοκληρωθεί η μελέτη; 
 Λαζαρίδης: Εντός των ημερών. Μέχρι το διάστημα εκείνο είχε δώσει τις 
διατομές, έτσι ώστε να βγουν στην αγορά να ψάξουν. Τις βρήκαν τελικά στον 
«ΜΠΗΤΡΟ» μια πολύ μεγάλη βιομηχανία. Σχετικά με την κλίση, αύριο κιόλας θα 
βρεθούν για πρώτη φορά τοπογράφος και του αναδόχου και δικός μας ώστε να 
ταυτιστούν οι δυο απόψεις ως προς την  κατακορυφότητα που υπάρχει ένα θέμα 



πράγματι. Πόσες παρατάσεις δόθηκαν; Μέχρι σήμερα δόθηκαν τρεις αν θυμάμαι 
καλά και σχετικά με τα απρόβλεπτα δεν μπορώ να θυμηθώ τώρα.  
 Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε, Δήμαρχε, αντιδήμαρχε, θα είμαι δυσάρεστος γιατί δε 
γίνεται σήμερα να μας λέτε ότι οι λόγοι της καθυστέρησης. Εγώ δεν το δέχομαι αυτό 
το πράγμα, γιατί αν συμμετείχα μόνο σήμερα γι’ αυτό το θέμα στην κουβέντα, ναι θα 
έλεγα ότι μπορεί είναι κι έτσι.  

Μας είπατε ότι είναι ο καιρός ο λόγος της καθυστέρησης, η εύρεση τείχους 
πόλεως και η αντιστήριξη. Τί ήταν αυτά εδώ πέρα τα πράγματα; Την τελευταία φορά 
μόνο γι’ αυτά δε μιλήσαμε και την τελευταία φορά, όλοι εδώ πέρα είμαστε μάρτυρες 
και είπαμε ότι ο άνθρωπος αυτός δεν είναι κατάλληλος, καθυστερεί γιατί δεν ξέρει, 
γιατί πήρε ένα έργο το οποίο είναι ακριβό και το πήρε φθηνά και δεν έχει τα λεφτά 
και θέλει να φύγει και θέλει να κάνει και δεν έχει την τεχνογνωσία και στο τελευταίο 
Δ.Σ. πριν τον Αϊ-Γιώργη, το πρόβλημα ήταν ένα κ.αντιδήμαρχε.  

Ποιό ήταν το πρόβλημα; Η μελέτη των ικριωμάτων. Ο τρόπος που ήθελε να 
κατασκευάσει τα ικριώματα. Αυτό δεν ήταν το πρόβλημα; Ήταν κανένα τείχος πόλης 
και το ακούω εγώ τώρα για πρώτη φορά; Είπαμε τέτοια πράγματα; το πρόβλημα ήταν 
αυτό και λέγαμε τώρα αυτό το πράγμα πώς μπορεί να ξεπεραστεί. Θα πάει στη 
διεύθυνση την περεταίρω; Θα δεχτούμε να γίνει μελέτη χωρίς να γίνει αυτό το 
πράγμα; Μια στιγμή, άρα σήμερα δεν μπορούμε να λέμε ότι το πρόβλημα, αυτά 
μπορεί ενδεχομένως να ήταν θέματα καθυστέρησης τα οποία αντιμετωπίστηκαν με 
τις τρεις παρατάσεις τις οποίες δώσαμε. Τις παρατάσεις τις προηγούμενες γιατί τις 
δίναμε δηλαδή πριν τα ικριώματα; Για κάτι τέτοιους λόγους, ψευτολόγους, λέω εγώ 
κι αναλαμβάνω την ευθύνη, γιατί ο άνθρωπος αυτός δεν μπορούσε να περπατήσει το 
έργο και συμφωνήσαμε όλοι εδώ.  

Δεν μπορεί σήμερα αγαπητέ αντιδήμαρχε να λέμε ο καιρός, εύρεση τείχους 
και αντιστήριξης. Και δεν μπορούμε να το λέμε για τον επιπλέον λόγο, στο 
εισηγητικό που υπογράφετε εσείς άλλα λέτε, δηλαδή δε λέτε για κανένα τείχος, λέτε: 
το έργο αυτό έπρεπε να τελειώσει 02/07/2011, φτάσαμε με τρεις παρατάσεις 
02/01/2012 για τους λόγους που λέτε σήμερα. Ο ανάδοχος, λέει, ζητάει παράταση και 
επικαλείται, κανένα τείχος δεν επικαλείται της πόλης, οι λόγοι τους οποίους 
επικαλείται ο ίδιος είναι ότι η κατασκευή του ξυλοτύπου αποτελεί ειδική κατασκευή 
που για τη μελέτη και ολοκλήρωση απαιτείται διάστημα πέντε μηνών, άρα δεν 
υπάρχει καιρός, δεν υπάρχει τείχος, ή ενδεχομένως να υπάρχει καιρός για να είμαι 
σωστός, έτσι; Αλλά δεν υπάρχει τείχος και δεν υπάρχει αντιστήριξη με βάση αυτά 
που λέει.  

Η υπηρεσία τώρα, θεωρεί ότι οι απαιτούμενες ημέρες εκτέλεσης είναι 150. 
Άλλωστε η υπηρεσία με έγγραφά της, ειδική εντολή, κάλεσε τον ανάδοχο να 
συντάξει μελέτη ικριωμάτων και ξυλοτύπων. Αυτό είναι άρα που λείπει και 
καθυστερούμε, παρά ταύτα η σύνταξη της μελέτης ικριωμάτων αποτελεί ευθύνη του 
εργολάβου. Συνεπώς η καθυστέρηση σύνταξης οφείλεται σε αποκλειστική 
υπαιτιότητά του και δεν μπορώ να δεχτώ ότι για μια μελέτη που γίνεται σε ένα 
γραφείο φταίει ο καιρός! Άρα δεν είναι ούτε ο καιρός αφού το πρόβλημα στην 
καθυστέρηση είναι η σύνταξη της μελέτης, η έρευνα της αγοράς, υπάρχουν οι 
διατομές, δεν υπάρχουν οι διατομές.  

Επίσης εσείς να ξέρετε ότι έχετε παρασυρθεί, αυτό που είπαν οι δυο 
συνάδελφοι, δεν το είπα στην ερώτηση, θα σας το πω τώρα, θέλετε να πάρουμε μια 
παράνομη προφανώς απόφαση, και να τρέχουμε όλοι μαζί στα ποινικά δικαστήρια να 
πληρώνουμε. Γιατί το άρθρο 48 παρ. 8 που το έβγαλα κι εγώ και το έβγαλαν και οι 
συνάδελφοι από το internet, είναι πολύ σαφές. Λέει ότι: «σε περίπτωση έγκρισης 
παράτασης προθεσμίας χωρίς αναθεώρηση», όπως εν προκειμένω θα κάνουμε, «για 
το σύνολο των υπολειπόμενων εργασιών του έργου ή μιας τμηματικής προθεσμίας 
του, επιβάλλονται οι σχετικές ποινικές ρήτρες ανεξάρτητα από την έγκριση της 
παράτασης αυτής». Δεν κάνει πουθενά λόγο για λόγους ανωτέρας βίας, οι οποίοι 



λόγοι ανωτέρας βίας μπορούν να δώσουν τη δυνατότητα στην υπηρεσία να μην 
επιβάλλει τις ποινικές ρήτρες. Που το βρήκατε αυτό; Χωρίς να επιβληθούν λέτε 
σχετικές ποινικές ρήτρες λόγω ανωτέρας βίας, δεν προβλέπεται από τον νόμο, δεν 
προβλέπεται, σας διαβάζω τον νόμο, εφημερίδα της κυβέρνησης, αυτός είναι ο νόμος, 
δε γράφει πουθενά ότι μπορεί να παραταθεί για λόγους ανωτέρας βίας. Και δεν 
κατάλαβα δηλαδή, γιατί είναι λόγοι ανωτέρας βίας οι καιρικές συνθήκες για τη 
σύνταξη της μελέτης; Γιατί ακόμη κι αν υπήρχε η δυνατότητα στον νόμο που δεν 
υπάρχει, και το ότι κρίνετε εσείς, μας καλείτε να κρίνουμε εμείς ότι όλη αυτή η 
καθυστέρηση οφείλεται σε άσχημες καιρικές συνθήκες, είναι προφανώς αβάσιμη 
κρίση η οποία δε συνάδει με τα όσα έχουν διαμειφθεί σε αυτήν εδώ την αίθουσα, 
έχουν καταγραφεί στα πρακτικά κι εδώ πέρα μόνο για καιρικές συνθήκες δε μιλήσαμε 
και οι όποιες καιρικές συνθήκες τελείωσαν στις τρεις παρατάσεις που δώσαμε. 
Είμαστε προφανώς παράνομοι αν πάρουμε τέτοια απόφαση.  

Συνεπώς, εμείς ψηφίζουμε αρνητικά στο ζήτημα αυτό με βάση την εισήγηση, 
διότι πρέπει να επιβληθούν ποινικές ρήτρες σήμερα, διαφορετικά δεν ψηφίζουμε το 
θέμα αυτό. 
 Σαββαΐδου: Κι εγώ δε θα το ψηφίσω διότι δε συμφωνώ στο να μην 
επιβληθούν οι ποινικές ρήτρες, διότι η προσωπική μου άποψη είναι ότι αφήνονται μ’ 
αυτόν τον τρόπο περιθώρια στον εργολάβο και ένας προβληματισμός μου είναι αν 
τελικά θα υλοποιηθούν οι υποσχέσεις προς τον κόσμο της πόλης. Ελπίζω πως ναι. 
 Μελιόπουλος: Ειλικρινά εύχομαι κάποτε να μπορέσει να ολοκληρωθεί αυτό 
το έργο χωρίς επιπλέον κόστος και χωρίς επιπλέον επιβάρυνση για τους δημότες. 
Όσον αφορά και μια ρητορική ερώτηση, απορώ κ.Λαζαρίδη γιατί έτσι το φέρνετε 
βαρέως όταν ρωτάμε κάποια πράγματα. Δημοτικός σύμβουλος και να μιλάτε με 
αυτόν τον τρόπο για κάθε Μελιόπουλο και δεν ξέρω τί θα πείτε αύριο-μεθαύριο, δε 
σας τιμάει ιδιαίτερα. Δεν έχει σημασία. Σε κάθε περίπτωση θα καταψηφίσω το 
εισηγητικό. 
 Δάσκαλος: Σύντομος θα είμαι κ.πρόεδρε. Αρχικά θέλω να πω ότι η 
τοποθέτησή μου απορρέει από την αγωνία μου να κατασκευαστεί η γέφυρα και μόνο, 
τίποτε άλλο.  

Έχουμε και λέμε, γιατί μίλησα για οριακή προθεσμία κι αυτό το τοποθέτησα 
και το είπα κι άλλη φορά εδώ στο Δ.Σ. Η οριακή προθεσμία, τί είναι η οριακή 
προθεσμία; Είναι ο αρχικός χρόνος της σύμβασης που είναι ένας χρόνος και είναι και 
οι όποιες παρατάσεις δόθηκαν μέσα στον πρώτο χρόνο.  

Έτσι λοιπόν είναι οι 150 ημέρες, δόθηκαν δυο παρατάσεις, εμένα μου είχε 
διαφύγει όταν μίλησα την προηγούμενη φορά η μια παράταση. Συνολικά  δηλαδή 
έχουμε 360 ημέρες, 150, 510 ημέρες, συν το 1/3 των 510 ημερών, 680 ημέρες. Στις 
680 ημέρες ο εργολάβος μετά την εκπνοή της οριακής προθεσμίας μπορεί να κάνει 
μια αίτηση στην υπηρεσία και να πει κύριοι, δεν μπορεί να κατασκευαστεί το έργο, 
τελειώσαμε, ευχαριστώ πολύ και δε θα έχει καμιά απολύτως επίπτωση, υπάρχει ο 
φόβος αυτός και τον επισημαίνω.  

Δεύτερον, λέμε μέσα από την εισήγηση της υπηρεσίας να του δώσουμε 150 
ημέρες, όχι, πρέπει να του δώσουμε, αν θέλουμε να του δώσουμε πραγματικά χρόνο, 
να του δώσουμε. Οι υπολογισμοί οι δικοί μου λένε 228 ημέρες από την ημέρα που θα 
ξεκινήσει να δουλεύει και πως βγαίνει αυτό; Βγαίνει ανάλογα με τα λεφτά που 
τράβηξε μέσα από τις εργασίες που έκανε. Μέχρι τώρα πήρε 762.000,00 € η σύμβαση 
ήταν 2.080.000,00 € απομένει αντικείμενο 1.317.000,00 € χωρίς Φ.Π.Α., έτσι λοιπόν 
υπολογίζοντας πρέπει να του δώσουμε 228 ημέρες εργασίας. Αν δεν του δώσουμε 
τόσο χρόνο, δεν μπορεί να τελειώσει η γέφυρα.  

Ένας τρίτος παράγοντας είναι αυτό που είπε ο Λάζαρος Τσαβδαρίδης, διότι αν 
του πούμε, ναι συνέχισε το έργο, συμφωνώ, θέλω να γίνει η γέφυρα, έχω αγωνία, αν 
του πούμε συμφωνούμε, είχες δίκιο, δε σου βάζουμε ποινικές ρήτρες, μπορεί να πάει 
στο δικαστήριο που είπε η κ. Σαββαΐδου και να δικαιωθεί και να πουν κακώς κύριοι 



του επιβάλλατε ποινικές ρήτρες. Έτσι λοιπόν η πρόταση η δικιά μου είναι να του 
δώσουμε 228, 230 ημέρες, όχι 150 που ζητάει ο εργολάβος, 230, 250 ημέρες για να 
μπορεί να κατασκευάσει το έργο και ταυτόχρονα να του επιβληθούν και οι ποινικές 
ρήτρες. Είναι παράνομο, είμαστε παραβάτες κατά το 8,9 και 10 του 48 του 3669, όχι 
την 8, διάβασε και την 9 και την 10 την παράγραφο Λάζαρε.  

Είμαστε παραβάτες αν δεν επιβάλλουμε ποινικές ρήτρες, είμαστε λάθος και 
κανονικά ο εργολάβος, κάνουμε τα στραβά τα μάτια, έπρεπε να τον είχαμε στείλει 
στον «τάκο», έπρεπε να κηρυχθεί έκπτωτος. Μπορεί, κοίταξε, την οριακή προθεσμία 
μπορεί να την καλύψει λέει ο νόμος η υπηρεσία και να μην τη ζητήσει ο εργολάβος, 
μπορούμε χωρίς αίτηση του εργολάβου τώρα, να του δίναμε οριακή προθεσμία μέχρι 
20 Μαΐου, να εργαστεί για να ολοκληρώσει τις εργασίες. Από εκεί και πέρα πρέπει να 
υποβάλλει αίτηση ο εργολάβος και είναι λάθος της υπηρεσίας που δεν πρότεινε να 
μπει η αναθεώρηση, κακώς, το εισηγητικό της υπηρεσίας είναι λάθος, θα γίνουμε 
παραβάτες όλοι μας.  

Εγώ, η πρότασή μου είναι να δώσουμε παράταση μεγαλύτερη από ό,τι 
προτείνει η υπηρεσία και ο αντιδήμαρχος, δεν έχω πρόβλημα εγώ. Χωρίς 
αναθεώρηση, όταν λέμε χωρίς αναθεώρηση φταίει ο εργολάβος, δε θα του 
υποβάλλουμε ποινικές ρήτρες; Δηλαδή είναι σαν να φάσκουμε και να αντιφάσκουμε, 
είναι λάθος, θέλετε να πάμε όλοι για παράβαση καθήκοντος; Εγώ προτείνω, 
υπολογίζοντας το συμβατικό αντικείμενο που υπολείπεται, υπολογίζοντας, έβγαλα 
228 ημέρες ότι υπολείπονται. Πρέπει να του δώσουμε 228 από την ημέρα που θα 
εργάζεται, διότι αυτός έκανε αίτηση υπολογίζοντας ότι, πότε κάναμε συμβούλιο; στις 
30/11 που κάναμε συμβούλιο, από τότε υπολογίζει ότι θα εργάζεται, από τότε μέχρι 
σήμερα  δεν έκανε τίποτα ο εργολάβος. Υπολείπεται συμβατικό αντικείμενο 
1.320.000,00 αυτό το συμβατικό αντικείμενο για να διαμοιράσουμε, θέλει 228 ημέρες 
εργασίας. Εγώ προτείνω να πάμε εκεί πέρα, πιστεύω, ή αν θέλει ο αντιδήμαρχος ας 
προτείνει κάτι παρόμοιο, να μην μπούμε στη διαδικασία να ξαναδώσουμε στον 
εργολάβο παράταση. 
 Πρόεδρος: κ.Δάσκαλε, ο λόγος σας είναι πληθωρικός, λέω μερικά πράγματα 
να τα ξεκαθαρίσουμε. Ζητάτε λοιπόν, προτείνετε άλλη παράταση, αναθεώρηση 
εργασιών και ποινικές ρήτρες; τρία πράγματα έχετε σχολιάσει.  
 Δάσκαλος: Αν δεν επιβάλλουμε ποινική ρήτρα είμαστε παραβάτες. Εφόσον δε 
δίνουμε αναθεώρηση, όταν δε δίνεις αναθεώρηση πάει να πει ότι φταίει ο εργολάβος. 
Έχει περάσει ο χρόνος της σύμβασής του, δηλαδή είμαστε λάθος όλοι, θα πάμε για 
παράβαση, θέλετε να πάμε για παράβαση; Να πάμε. 
 Βοργιαζίδης: Στις προηγούμενες παρατάσεις που δώσαμε, υπήρξε 
αναθεώρηση τιμών;  
 Δήμαρχος: Ναι, θέλω μόνο να πω ότι η εισήγηση εδώ και η πρόταση 
κατέβηκε μετά από σύσκεψη και με την νομική υπηρεσία και με τον κ.Καπετάνο από 
τη διαχειριστική επιτροπή και με την κ. Τριχοπούλου.  
 Λαζαρίδης: Ναι, αυτό θα ήθελα να το τονίσω κι εγώ, ότι δεν είναι μια 
απόφαση που την παίρνω μόνος μου, τώρα πια έτσι όπως έχει κι επειδή είναι και 
μεγάλο το έργο, βρισκόμαστε και κάνουμε έτσι ολόκληρη σύσκεψη, ακούγονται οι 
απόψεις και καταλήγουμε, είναι κοινή απόφαση αυτή, δεν είναι του Λαζαρίδη 
δηλαδή, είναι της τεχνικής υπηρεσίας με όλη τη γκάμα της, από τον επιβλέποντα, από 
την προϊσταμένη σήμερα, τη διευθύντρια, τον διευθυντή, δεν είναι κάτι τυχαίο και 
μπορώ να σας φέρω αύριο την παράγραφο στην οποία στηριχτήκαμε. Δεν είναι μια 
έωλη εισήγηση, απλά δεν το έχω τώρα μπροστά μου αλλά αύριο μπορώ να το φέρω, 
δηλαδή ότι θα μπορούσε να γίνει αυτό που κάναμε τώρα. Υπάρχει μια παράγραφος 
σχετική. 
 Δάσκαλος: Ο νόμος δεν το λέει πουθενά 
 Λαζαρίδης: Αύριο μπορώ να το φέρω, δεν το έχω μπροστά μου. Θα σας το 
φέρω αύριο πάντως. 



 Τσαβδαρίδης: κ.Δάσκαλε, Δήμαρχε, εσείς σύσκεψη σαν ομάδα δεν κάνετε; 
Υπάρχει ένας πρώην αντιδήμαρχος που λέει άλλα και υπάρχει ο νυν αντιδήμαρχος 
που λέει άλλα. Διαμετρικά αντίθετες απόψεις, δεν μπορείτε να συνεννοηθείτε, να 
κατεβάσετε μια πρόταση σα δημοτική ομάδα να το ψάξετε; Δε συσκεφθήκατε μεταξύ 
σας, να ακούσετε και τον κ.Δάσκαλο ο οποίος λέει πολύ ενδιαφέροντα πράγματα. Δε 
λέω ότι λέει σωστά αλλά λέει ενδιαφέροντα πράγματα. Δεν μπορεί τώρα να 
παρουσιάζεται η πλειοψηφία, η δημοτική αρχή, που πρέπει να είναι υπεύθυνη και 
υπόλογη απέναντι στον κόσμο και για τόσο σοβαρά θέματα και να εμφανίζεται με 
διαμετρικά αντίθετες απόψεις και μάλιστα από έναν αντιδήμαρχο αρμόδιο.  

Ήταν αρμόδιος ο κ.Δάσκαλος για την κατασκευή αυτού του έργου την 
προηγούμενη φορά και μας λέει άλλα πράγματα, άλλα πράγματα λέει ο κ.Λαζαρίδης, 
άντε ελάτε τώρα να μας βοηθήσετε να μορφώσουμε κι εμείς μια άποψη όχι τίποτα 
άλλο, να μην πάμε και φυλακή με αυτά τα πράγματα που συμβαίνουν και να σας πω 
και κάτι άλλο; Δήμαρχε κακώς ενοχλείστε, δεν είναι φαινόμενα τα οποία αυτά 
περιποιούν τιμή στη δικιά σας δημοτική παράταξη (Στο σημείο αυτό γίνεται αλλαγή 
μαγνητοφώνησης της επόμενης πλευράς κασέτας) Κ.Λαζαρίδη για όλα όσα έχουν 
συζητηθεί σ’ αυτήν την αίθουσα, ακόμη κι αν ο νόμος μας έδινε τη δυνατότητα, που 
δε μας τη δίνει, να βάλουμε ή να μη βάλουμε ποινικές ρήτρες, εάν δε βάλουμε 
σήμερα ποινικές ρήτρες ακόμα και να υπάρχει δυνατότητα οι νομικοί που λέτε εσείς 
ότι υπάρχει κι εγώ σας λέω ότι δεν υπάρχει και πάλι θα είναι τεράστιο ολίσθημα, 
σφάλμα, λάθος, να μη βάλουμε ποινικές ρήτρες και να επιβραβεύσουμε μια πρακτική 
του εργολάβου που μοναδικό θέμα έχει και γνώμονα και στόχο να καθυστερήσει αυτό 
το έργο. Δηλαδή τί περιμένουμε, να βάλουμε ποινικές ρήτρες; Τί περιμένουμε; Να πω 
είναι η πρώτη παράταση, νέοι αστάθμητοι παράγοντες, καιρός.  

Δώσαμε τρεις παρατάσεις, δηλαδή ο δήμος έδειξε τη διάθεση να διευκολύνει 
τον εργολάβο μπας και τελειώσει το έργο, να διευκολύνει σε εισαγωγικά, όχι να του 
κάνει χάρη, αλλά στα πλαίσια των δυσκολιών που υπάρχουν να διευκολυνθεί κι 
αυτός, να μην έχει οικονομικό κόστος, οικονομική επιβάρυνση, να τελειώσει το έργο. 
Όταν όμως αυτός επιδεικνύει συστηματικά, κακοπροαίρετη διάθεση κι αν δεν είναι 
κακοπροαίρετη διάθεση, είναι αδυναμία υπαίτια να ολοκληρώσει ένα έργο. Θα 
έρθουμε εμείς σα δήμος και θα του πούμε ναι αδερφέ μπράβο, καλά έκανες που μας 
καθυστέρησες, ενώ αναγνωρίζουμε στην αμέσως προηγούμενη παράγραφο ότι είναι 
αποκλειστικά υπαιτιότητα δικιά του η καθυστέρηση του έργου κι εμείς αυτήν εδώ 
πέρα την καθυστέρηση την υπαίτια, το λάθος του, το επιβραβεύουμε κιόλας;  

Έτσι ξεσάλωσε και πήρε τρεις παρατάσεις, τρεις παρατάσεις, αναθεώρηση, 
όχι ποινικές ρήτρες και μας κάνει ότι θέλει και μας χορεύει κι εσείς περιμένετε να 
πιάσουν τόπο τα λεφτά του Κούσιου που το έχω πει, συγκινήθηκε από τη Δήμαρχο κι 
από την ικανότητά της να τελειώνει τα έργα κι έγιναν αυτά που έγιναν κ.πρόεδρε, 
εντάξει; Δε θα προλάβει, θα τον χάσουμε και τον άλλον τον Κούσιο με το ρυθμό που 
πάει. Βάλτε ποινικές ρήτρες να σφίξουνε τα πράγματα, διότι τέτοια πρακτική 
επιβραβεύει ανθρώπους που δεν αξίζουν της διευκόλυνσης και της καλής 
μεταχείρισης του δήμου, αλλιώς θα είστε κατακριτέοι. 
 Δήμαρχος: Πρόεδρε αυτό που θέλω να πω, δε θα σχολιάσω αυτά που είπε ο 
κ.Τσαβδαρίδης, τον χαρακτηρίζουν και δεν μπαίνω σε αυτή τη διαδικασία καθόλου, 
ούτε θα πω ότι στο σπίτι του κρεμασμένου δε μιλάνε για σχοινί.  

Θα έπρεπε να προσέξει τί λέει και πού απευθύνεται, θα πω μόνο ότι με τον 
Γιάννη Κούσιο εγώ συνομιλώ, εμείς νοιώθουμε την αγωνία του, είναι δική μας 
αγωνία, είναι δική μας ευθύνη, και γι’ αυτό οι όποιες ισορροπίες και οι όποιες 
προσπάθειες γίνονται πολύ προσεκτικά, πάντα σε συνεργασία με τη νομική υπηρεσία 
και τους αρμόδιους της υπηρεσίας και μάλιστα σας είπα ασχολείται η κ. 
Τριχοπούλου, δεν προσέξατε την αλλαγή, η οποία έχει μια τεράστια εμπειρία σε 
μεγάλα έργα, ο κ.Καπετάνος ο οποίος είναι από τη μεριά της διαχειριστικής 
επιτροπής και εγώ τουλάχιστον θέλω να πω στους δικούς μου τους συνεργάτες και 



συμβούλους ότι πρέπει να αναλάβουμε την ευθύνη και με αυτήν την ψηφοφορία. Από 
εκεί και πέρα το κάθε αρνάκι κρέμεται από το ποδαράκι του.  
 Τσαβδαρίδης: Εμείς είμαστε υπέρ της κατασκευής του έργου, επειδή όμως η 
παράταση η συγκεκριμένη δεν μπορεί να γίνει, αυτή είναι η ένστασή μας, δεν μπορεί 
να γίνει χωρίς να επιβληθούν ποινικές ρήτρες.  

Γι’ αυτό θα ψηφίσουμε εναντίον γιατί πρέπει να επιβληθούν ποινικές ρήτρες, 
σε διαφορετική περίπτωση πιστεύουμε ακράδαντα ότι πραγματοποιούμε και κάνουμε 
παράβαση καθήκοντος. 
 Θεοδωρίδης: Ο κ.Δάσκαλος εδώ αν κατάλαβα καλά, επειδή δεν είμαι 
μηχανικός ούτε δικηγόρος, έχει δώσει μια πολύ μεγαλύτερη ημερομηνία λήξης της 
κατασκευής του έργου από ό,τι ζητάει ο εργολάβος. Δηλαδή η ρήτρα στο πού μας 
εμποδίζει να μπει; δεν το καταλαβαίνω, αφού είναι σίγουρο, αφού δίνει μεγαλύτερο 
χρόνο και μάλιστα λέει αν κατάλαβα καλά, από τη στιγμή που θα αρχίσει να 
κατασκευάζει το έργο, δηλαδή είναι ακόμη μεγαλύτερο κι από των 230 ημερών, διότι 
άμα δεν πάει καλά ο καιρός άρα καθυστερούμε, θα πάει ακόμα παραπίσω. Δηλαδή 
κάπου προβληματίζομαι για την ψήφο μου. Εγώ θα ψηφίσω με επιφύλαξη.  

Δάσκαλος: Πρόεδρε, έχω διατυπώσει τις απόψεις μου αλλά θα απέχω από την 
ψηφοφορία. 

Θεοδωρίδης: Πρόεδρε, δηλώνω ότι θα ψηφίσω υπέρ της εισήγησης αλλά με 
επιφύλαξη. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση του αντιδημάρχου Αριστομένη 
Λαζαρίδη; 

Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν δεκατέσσερις (14) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: 
Θ.Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, Ε. 
Αρχοντάκη-Γεωργίου, Π. Παυλίδης, Θ. Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, Κ. Βοργιαζίδης, Ν. 
Μωυσιάδης, Χ. Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, Θ. Κορωνάς.  

Αρνητική ψήφο έδωσαν δεκατρείς (13) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Λ. Τσαβδαρίδης, Α. 
Νεστορόπουλος, Α. Γκαμπέσης, Κ. Κοστογλίδου, Α. Βεσυρόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Χ. 
Τσιούντας, Ε. Γουναράς, Δ. Γκέκα, Α. Παπαδόπουλος, Σ. Κουμτσίδης, Γ. Μελιόπουλος, Χ. 
Σαββαΐδου. 

Ο δημοτικός σύμβουλος Δ. Δάσκαλος απείχε από την ψήφιση του παραπάνω 
θέματος. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την εισήγηση του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη. 
2.- Την υπ’ αριθ. 76/2009 μελέτη του ΤΤΔΒ. 
3.- Την με αριθ. 99/2010 απόφαση της Δημαρχιακής Επιτροπής, με την οποία 
εγκρίθηκαν τα πρακτικά δημοπρασίας και έγινε η ανάθεση του παραπάνω έργου στην 
ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ. 
4.- Την με αρ. πρωτ. Γ/οικ2529/7-7-2010 σύμβαση μεταξύ Της Δημάρχου Βέροιας 
και του αναδόχου. 
5.- Τις υπ’ αριθ. 46,225,613/2011 αποφάσεις του Δ.Σ. 
6.- Το με αρ.πρωτ. 64196/30-11-2011 έγγραφο της εταιρίας ΑΛΙΑΚΜΩΝ ΑΤΕΒΕ. 
7.- Ότι δίκαιο είναι να δοθεί η παράταση, χωρίς να επιβληθούν οι προβλεπόμενες από 
τη σύμβαση ποινικές ρήτρες, διότι ήταν αδύνατη η περαίωση του έργου εντός της 
ταχθείσης προθεσμίας επειδή: α) η κατασκευή του ξυλοτύπου αποτελεί ειδική 
κατασκευή που για τη μελέτη και την ολοκλήρωσή του απαιτείται χρονικό διάστημα 
5 μηνών  και β) λόγω αστάθμητων παραγόντων και δυσμενών καιρικών συνθηκών. 
8.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας 
9.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης) και του 
άρθρου 48 του Ν.3669/2008. 

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 



Εγκρίνει τη γενική παράταση του χρόνου εκτέλεσης του έργου «Κατασκευή 
γέφυρας Αφών Κούσιου» κατά εκατόν πενήντα (150) ημέρες, δηλ. μέχρι τις 2 Ιουνίου 
2012, χωρίς αναθεώρηση των εργασιών του έργου και χωρίς επιβολή της σχετικής 
ποινικής ρήτρας. 
 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  20 / 2012 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης     
Ν.  Τσιαμήτρος     
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Ι. Λιάτσου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Ν. Αγγέλου  
Π. Παυλίδης  Ε. Εμμανουηλίδης  
Τ. Χατζηαθανασίου  Η. Σοφιανίδης  
Θ. Αγγελίνας     
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς     
Κ. Παναγιωτίδης     
Α. Παπαδόπουλος  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  21-5-2012 

Η Δήμαρχος 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 
Χ. Σαββαΐδου 
  
  
  

 


